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Verslag van de vergadering van de commissie Werk van 9 oktober 2003  
 
 
 

Aanwezig zijn: 

Mevrouw I. Maters-Meuleman (voorzitter), de heer  B.A. van den Berg (PvdA), en de heren J.P. Slicht 

(PvdA), W. Keur (VVD), J. Kramer (VVD), W.E. van der Meulen (VVD), mevrouw I. Maters-Meuleman (CDA), 

de heren R. Spriensma (CDA) en P.C. Hildering (ChristenUnie), mevrouw M.P.M.M. van der Wee 

(GroenLinks), de heren H. Nijenhuis (D66), J.J.F. van Wezel (SP), J. Jongsma (LPF) en J.N. Simonse 

(SGP), de dames A. Doesburg (griffier) en K.E. Kloetstra (griffie medewerker) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten:  de heren A.L. Greiner en W.G. de Raad 

Ambtelijke organisatie: de heren W.H.J. Teeuwisse (dir. I&O) en R.M. Schuitemaker (hfd. EZ en hfd. WenV 

a.i.) 

 

Afwezig zijn: 

Mevrouw M.H. Koster (PvdA), de heren E. Schaap (voorzitter) en J.P. Slicht (PvdA) 

 

1. Opening 

Door afwezigheid van zowel voorzitter als plaatsvervangend voorzitter vraagt de griffier de commissie uit 

haar midden voor deze vergadering een (plaatsvervangend) voorzitter te kiezen. 

Mevrouw I. Maters-Meuleman wordt voorgedragen als plaatsvervangend voorzitter; de commissie gaat 

hiermee akkoord. De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter vraagt de commissie de agenda vast te stellen. De commissie stemt in met de 

voorliggende agenda.  

De lijst met de ter kennisname aangeboden stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 

Opgemerkt wordt dat onder punt L. het onderwerp Reactie op hernieuwd concept legger van de 

watergangen in Flevoland vermeld staat: niet openbaar en aandacht wordt gevraagd hoe hiermee om te 

gaan.  

 

3. Verslag van 11 september 2003  

Er zijn geen schriftelijke wijzigingen binnengekomen. Tijdens de vergadering zijn er geen op- of 

aanmerkingen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

De toezeggingenlijst wordt doorgenomen, de mutaties zullen worden doorgevoerd en de lijst zal conform 

worden aangepast. 

 

4. Mededelingen voorzitter/griffier 

-  Bericht van verhindering ontvangen van: mevrouw M.H. Koster (PvdA) en de heer E. Schaap   

(voorzitter). 

- Het Presidium heeft in zijn vergadering van 23 september 2003 voorgesteld om – zo dit juridisch 

mogelijk is - met ingang van de commissies van 8 en 9 oktober en PS van 13 november 2003 de 

commissiebehandeling zo in te richten dat de commissie aan PS kan adviseren welke stukken als 

hamerstuk in PS kunnen worden afgedaan en over welke stukken nog beraadslaging in PS wenselijk 

is. Tegen een dergelijke werkwijze bestaan naar onze mening geen juridische beletselen. 

Voorgesteld wordt derhalve tijdens de commissiebehandeling van de ontwerp-statenvoorstellen 

overeenkomstig te handelen, op basis waarvan vervolgens de agenda van PS van 13 november 
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2003 en de daarna plaatsvindende statenvergaderingen kan worden ingericht in agendapunten die 

als hamerstuk kunnen worden afgedaan en agendapunten welke in PS nadere beraadslaging 

vergen. 

- Memo d.d. 8 oktober 2003 over bezoek randstadcommissies Bestuur, Werk en Ruimte (26 en 27 

november aanstaande) is ter vergadering uitgedeeld met de vraag bij deelname de naam op de 

rondgaande lijst te vermelden.   

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

 

5. 1. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a. Mededelingen 

Geen mededelingen. 

 

b. Statenvoorstellen 

1. Algemene wijziging (19
e
 wijziging) van de begroting 2003 van de provincie Flevoland 

De commissie adviseert voorliggend statenvoorstel als hamerstuk te agenderen voor de komende PS-

vergadering. 

 

c. Bespreekstukken 

1. Startersnota Klaar voor de start? … Af! en Antwoordnota 

Eerste termijn. 

 

SGP informeert naar het coördinatie- en begeleidingspunt in het Centrum voor Ondernemend Flevoland 

in relatie tot de provinciale coördinator. 

PvdA vraagt waarom het kennisinstituut ID niet in eerste instantie is benaderd als ‘stakeholder’. De 

fractie heeft een aantal vragen/opmerkingen over de nota. Zo heeft de fractie op pagina 27. een 

rekensom losgelaten en vraagt zij zich af of rekening gehouden is met de overlevingskansen van 

bedrijven van 60 %. Op pagina 34. ‘huisvesting’, trekt de fractie de noodzaak van het opstarten van een 

nieuw initiatief op het gebied van huisvesting voor nieuwe starters in twijfel. Bij de ontwikkeling van een 

dergelijk initiatief stelt de fractie twee randvoorwaarden, te weten: 1. bij meer starters moet het 

slagingspercentage minimaal gelijk blijven (imagocampagne relatief kostbaar) en 2. de inspanning van 

de provincie wordt in evenredigheid verdeeld (provincie, Rijk en doelgroep).   

VVD heeft een aantal opmerkingen. De fractie ziet in de nota aanknopingspunten voor het opzetten van 

een startersprogramma. Ook bij starters praat je over relatief veel arbeidsplaatsen voor je geld; een 

goede investering als je kijkt naar de arbeidsmarkt. De vraag is dan ook waar streef je kwantitatief en 

kwalitatief naar. Kwalitatief als percentage technostarters, gazellen en spin-off evenredige 

arbeidsplaatsen opleveren en een soort hefboom ontstaat als je dat percentage weet te laten groeien. 

De andere categorieën meer richten op de kwantiteit. De fractie ziet voor de provincie de rol van 

intermediair bij de spin-off en een pro actieve rol bij het koppelen aan intermediair bij bedrijfsovername. 

De positie van de Ontwikkelingsmaatschappij in dit geheel is de fractie nog niet helder en zij stelt voor dit 

te agenderen voor de volgende vergadering.  

GroenLinks mist in de nota de uitwerking, het vervolg van hetgeen in de provincie al gedaan is op dit 

vlak en is benieuwd wat de gedeputeerde daarover te melden heeft. De fractie vraagt het 

actieprogramma daarbij te betrekken en het vervolg na de EPD-periode. 

D66 heeft een tweetal opmerkingen. Ten eerste; in het doelgroepenbeleid zit een incongruentie, 

waardoor in het beleid mogelijk een dubbele telling zit, want eigenlijk wordt onderscheid gemaakt in twee 

groepen, te weten de technostarters/spin-off en starters. De fractie vraagt zich af hoe omgegaan wordt 

met de andere doelgroepen, hoe liggen de verhoudingen en is benieuwd of voor deze groepen een 

duidelijk beleid gemaakt gaat worden. Ten tweede; heeft de provincie middelen en personeel om het 

startersbeleid verder vorm te geven. 

LPF is verheugd dat er een nota startersbeleid is, maar onthoudt zich, vanwege persoonlijke 

betrokkenheid, van verder commentaar. 

CDA vindt, dat starters de ondernemers van de toekomst zijn en een groot potentieel voor de groei van 

de  werkgelegenheid. De fractie vindt het daarom van belang, dat de provincie gaat kwantificeren en 

zicht krijgt in het verloop van de startersprocessen bij de verschillende doelgroepen. Zij denkt hierbij, 

bijvoorbeeld aan scholing en onderwijs. Wat de fractie betreft, mag op de Kamer van Koophandel (KvK) 

extra druk uit geoefend worden om meer kracht te zetten bij het streven van de provincie om een 

toename van de werkgelegenheid en bedrijvigheid te creëren (pagina 10. van de Antwoordnota). 

Aandacht wordt gevraagd voor speciale regelingen bij jonge starters, zoals bijvoorbeeld kinderopvang en 

het incorporeren van het onderwijs en jongerenzorg bij het startersbeleid.  

ChristenUnie is benieuwd naar de volgende stap in het traject. Keuzes moeten gemaakt worden, waarbij 

het onderwijs een belangrijk aandachtspunt is. 

 

Gedeputeerde Greiner gaat in op de vragen en opmerkingen. Hij geeft de laatste stand van zaken over 

het aantal starters (ook in de prefase) en faillissementen en zet de drie wettelijke taken en de rol van de 
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KvK uiteen. Wanneer de commissie instemt met de nota, kan zij rekenen op een jaarprogramma met 

doelstellingen en acties.  

- Het ID-Lelystad is terug te vinden in het RITP en daarom waren ze in eerste instantie niet als 

‘stakeholder’ aangewezen. 

- De huisvesting voor starters is geen ‘eigenlijke’ taak van de provincie. De rol van de provincie ligt 

meer in het matchen van de vraag- en aanbodkant.  

- Voor het Ondernemersklankbord is een rol weggelegd op het gebied van de taakstelling in relatie tot 

het gelijk blijven van het slagingspercentage.  

- De imagocampagne is vooral bedoeld om jonge mensen tijdig aan het denken te krijgen over het 

ondernemerschap door bijvoorbeeld in het onderwijsprogramma elementen aan te brengen 

(beroepsoriëntatie). 

 

Tweede termijn. 

 

D66 heeft de beantwoording op vraag over het doelgroepenbeleid gemist. Dekken deze doelgroepen 

een voldoende deel van het totaal aan starters, wat zijn de verhoudingen tussen de genoemde 

doelgroepen en het totaal aan voorstarters? Ook de vraag of de provincie voldoende mensen en 

middelen in huis heeft om een jaarprogramma maken is nog niet beantwoord. 

VVD mist het antwoord op de vraag over de visie van de Ontwikkelingsmaatschappij. 

GroenLinks mist de beantwoording over de periode na EPD. 

PvdA informeert naar de tijdsplanning ten aanzien van het jaarprogramma. 

 

Gedeputeerde Greiner in tweede termijn. Op de vraag over de doelgroepen is nu nog geen antwoord 

mogelijk. Het is een moeilijke materie en het is lastig om aan de juiste gegevens te komen. Hier zal wel 

onderzoek naar gedaan worden. Bij het actieprogramma zal een financieel hoofdstuk gevoegd worden. 

De Ontwikkelingsmaatschappij is nog niet in de nota verwerkt, omdat de Ontwikkelingsmaatschappij er 

officieel nog niet is. Het aanbod van begeleidende instanties in Flevoland is groot en de 

Ontwikkelingsmaatschappij zal vanuit een brede scope moeten werken, maar dit moet nog verder 

uitgewerkt worden. De vraag hoe verder na de EPD-periode is in zijn algemeenheid een grote vraag. PS 

zullen daarover een brede discussie moeten voeren.  

 

Conclusie: De commissie stemt in met de nota Startersbeleid en de bijgevoegde Antwoordnota en ziet 

een jaarprogramma (met doelstellingen, acties en financieel plaatje) tegemoet. 

 

 d.  Vragenronde 

PvdA heeft eerder gevraagd naar de status van het Geomaticapark. Hierop zou door GS schriftelijk 

gereageerd worden, maar beantwoording laat op zich wachten. Kan hier alsnog antwoord op komen? 

VVD sluit zich aan bij de vraag over het Geomaticapark en voegt hieraan toe, dat het ook gaat om het 

behoud van arbeidsplaatsen, naast het oplossen van het beheersprobleem van het vastgoed. De fractie 

verwijst naar de folder over de windenergie, waarin informatie gevraagd wordt om tot een eindoordeel te 

komen, terwijl het eindoordeel al vermeld staat. Hoe is dat mogelijk? Daarnaast informeert de fractie  

naar de stand van zaken over het MOL (multi modaal opslagcentrum) in Lelystad cofinanciering in het 

kader van de EPD. 

 

Gedeputeerde Greiner beantwoordt de vragen. 

- GS zijn met de gemeente Noordoostpolder in overleg over het Geomaticapark en hij zegt toe bij 

meer informatie de commissie schriftelijk op de hoogte te houden.  

- De opmerking over de tekst in de folder over de windenergie wordt onderschreven.  

- De stand van zaken MOL;  uit twee ronde tafelconferenties, geïnitieerd door de provincie, is 

geconcludeerd dat er sprake is van een gezamenlijk project van de provincie, gemeente Lelystad en 

private partijen. Deze conclusie is bekrachtigd in een verklaring en die verklaring is een rede voor 

andere private partijen om belangstelling te tonen voor toetreding 

- Via het Europese programma wordt de stand van zaken over de cofinanciering gecommuniceerd.  

 

De heer Greiner (gedeputeerde) verlaat de vergadering. 

 

 2. Portefeuillehouder W.G. de Raad 

a. Mededelingen 

- Memo d.d. 8 oktober 2003 over Wijziging ontwerp-tracébesluit Hanzelijn is ter vergadering 

uitgedeeld. 

- De door de staten aangenomen motie (Algemene Beschouwingen), waarin wordt gevraagd om de 

doortrekking van de A6 naar de A9 niet onmogelijk te maken (streekplantechnisch bijv.) is dit 

voorjaar, door de afdeling Wegen en Verkeer, naar Provinciale Staten en Gedeputeerde Staten van 

Noord-Holland gezonden en deze week (door Baco) aan de raden van Almere en Amsterdam en het 

ROA (het DB en de Regioraad). 
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- In voorbereiding is een notitie over een beleidsregel aansprakelijkheidsstelling van de openbaar 

vervoersbedrijven (criteria) als gevolg van personele stakingen en dergelijke. 

 

b. Statenvoorstellen 

1. Verdeling Gebundelde DoelUitkering (GDU) en Interim Besluit Duurzaam Veilig 2003 

Conclusie: De commissie adviseert voorliggend statenvoorstel als hamerstuk te agenderen voor de 

komende PS-vergadering. 

 

2. Algemene wijziging (19
e
 wijziging) van de begroting 2003 van de provincie Flevoland 

Conclusie: De commissie adviseert voorliggend statenvoorstel als hamerstuk te agenderen voor de 

komende PS-vergadering. 

 

c. Bespreekstukken 

1. Stand van zaken Zuiderzeelijn 

Conclusie: De commissie stemt in met het opnieuw agenderen van dit agendapunt voor de vergadering 

van 19 november aanstaande.  

 

d. Vragenronde 

Wordt geen gebruik van gemaakt. 

 

6. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

7. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.45 uur en dankt de aanwezigen voor hun komst. 

 

 

LIJST VAN TOEZEGGINGEN 

Commissie Werk 

 

Nr. Datum cie Onderwerp/toezegging-actie Door Afdoen per 

     

1. 02-10-2002 Presentatie door NS? 

Railbeheer over Hanzelijn 

WenV p.m. 

2. 11-06-2003 Besluit verruiming bedieningstijden sluizen 

Melden 

WenV September 

3. 11-06-2003 Commissie Terlouw (Gen-tech) 

Meenemen conclusies en aanbevelingen 

EZ  

4. 11-09-2003 Agrarische en visserij aangelegenheden 

(7.3.1.)/Najaarsnota 

Beantwoorden of de provinciale projectbijdrage van 

maximaal € 40.000,-- eindig is. 

Fin. Zo spoedig mogelijk 

5. 11-09-2003 

09-10-2003 

Geomaticapark NOP 

Stand van zaken en bij nieuwe informatie memo in 

bakjes van commissieleden 

EZ p.m. 

     

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 20 november 2003, 

de griffier,                 de voorzitter, 

  

 

 

 
 
  

 
 

 


